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基于MR的栅格分析法在TD-SCDMA网络分析中应用

钟鼎,柳岸,刘加勇

(中国移动通信集团湖北有限公司 黄石分公司,湖北 黄石 435000)

摘要： 

提出一种基于栅格的分析法,对TD-SCDMA覆盖区域进行1 km×1 km的栅格划分,以栅格为单位参考MR测量数据

对栅格进行质量评级,在此基础上结合栅格核心网和无线侧数据对网络的覆盖、驻留、TD分流情况进行分析,并以黄

石地区TD-SCDMA网络为基础进行了相关测试工作,试验证明,网络部分指标有明显提升。 
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Application of MR-based Grid Analysis Method in TD-SCDMA Network

ZHONG Ding,LIU An,LIU Jiayong 

(Huangshi Branch,China Mobile Communication Corporation,Huangshi 435000,China) 

Abstract: 

A method based on grid analysis is proposed.The TD-SCDMA coverage areas are divided into 1 km by 1 
km grids,whose network quality is evaluated according to the MR data on PS block error rate,PS switch 
rate and RSCP points,based on which the diagnosis and analysis of network coverage,resident ratio and 
TD shunting is made combining the grid core network and wireless side of statistical data.Tests are done 
on the Huangshi TD-SCDMA network by grid analysis method,and the results show that the network 
metrics are improved significantly.
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